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Zápis z 12. zasedání AS FIM ze dne 13. 4. 2010 

Přítomni: Pražák Pavel, Milková Eva, Mohelská Hana, Chaloupská Pavlína, Bureš Vladimír, Vejsadová 
Alena, Košťál Ondřej, Olívka Tomáš, Talášek Vojtěch  
 
Nepřítomni/omluveni: - 
 
Hosté:  Šrámková Hana, Skalská Hana, Kozel Tomáš, Mikulecká Jaroslava, Musilová Dana, Janeček 
Václav, studenti: Miroslav Behan, Tomáš Juříček 
 
Program:  
1. Zahájení 
2. Zpráva o přípravě Stipendijního řádu UHK a Disciplinárního řádu UHK 
3. Výroční zpráva o činnosti FIM za rok 2009 
4. Výroční zpráva o hospodaření FIM za rok 2009 
5. Rozpočet FIM na rok 2010 
6. Studentská anketa o kvalitě výuky na FIM 
7. Různé 
 
Průběh jednání 
 
Bod 1: Zahájení  - RNDr. Pražák 
 
Předseda AS FIM přivítal přítomné senátory a hosty a zahájil jednání dle navrženého programu. 
 
RNDr. Pražák nechal hlasovat o zařazení nového bodu 2 - Zpráva o přípravě Stipendijního řádu UHK a 
Disciplinárního řádu UHK.  
 
Hlasování: 9 pro návrh – 0 proti. Schváleno, bod č. 2 zařazen do programu. 
 
RNDr. Pražák shrnul plnění věcí z minulého zasedání AS FIM, požádal členy SK AS FIM o pravidelnou 
aktualizaci nástěnky umístěné vedle místnosti J1 na budově FIM. 
 
Bod 2: Zpráva o přípravě Stipendijního řádu UHK a Disciplinárního řádu UHK – PhDr. Musilová, doc. 
Mikulecká 

 
RNDr. Pražák předal slovo doc. Mikulecké, která shrnula zásadní změny obsažené v návrhu Stipendijního 
řádu UHK a vyzvala přítomné k diskusi nad případnými změnami v řádu. Byla diskutována změna znění  
5.  bodu článku 3. V něm stojí, že studenti, kterým byla uznána část studia, nemá v daném akademickém 
roce ani při splnění příslušných kritérií nárok na přiznání prospěchového stipendia. Toto ustanovení se 
nevztahuje na studenty, kteří pobývali na zahraničním studijním pobytu v rámci programu ERASMUS.  
 
Mgr. Kozel vystoupil s připomínkou, že by bylo vhodné změnit text poslední věty a to ve znění: „Toto 
ustanovení se nevztahuje na studenty, kteří v daném akademickém roce vycestovali na zahraniční 
pobyty organizované fakultami UHK.“ Ostatní členové AS FIM vyjádřili souhlas s touto připomínkou a 
PhDr. Musilová přislíbila tuto připomínku do návrhu zapracovat.  
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Doc. Skalská vystoupila s návrhem změny výpočtu průměrů pro přiznání stipendia. Vysvětlila, že vážený 
průměr, který se v současné době používá, znevýhodňuje studenty, kteří mají splnit náročné předměty 
ohodnocené velkým počtem kreditů. Předložila také vztah pro nový výpočet průměru, který snižuje vliv 
horšího hodnocení z předmětů s velkým počtem kreditů. Doc. Mikulecká přislíbila vyhodnocení analýzy 
na porovnání výpočtů pro stipendia do dvou týdnů a případné předání návrhu na změnu výpočtu AS 
UHK.  PhDr. Musilová zmínila, že změnu je možné předložit a diskutovat na zasedání AS UHK, upozornila 
také na to, že vzorec je uveden v platném Studijním a zkušebním řádu UHK. 
 
St. Olívka upozornil také na problém, že řada studentů odkládá své zkoušky z náročnějších předmětů do 
vyšších ročníků. Následně byl diskutován limit počtu kreditů z předmětů s vyšším počtem kreditů jako 
podmínka pro zisk stipendia.  
 
St. Olívka vznesl dotaz, zda by nebyla možná změna termínu „ubytovací stipendium“, příp. kritéria pro 
jeho přidělování. RNDr. Pražák a Mgr. Kozel vysvětlili existenci tohoto termínu v našich předpisech na 
základě existence tohoto termínu v zákonné předloze, což změny vylučuje.  
 
St. Talášek navrhl aplikaci inovovaného vzorce pro výpočet průměru se zohledněním ročníku či 
obtížnosti absolvovaných předmětů také na přidělování míst pro mobility. Společně se st. Košťálem 
zmínili existenci prioritních míst v mobilitách. Doc. Janeček s Mgr. Kozlem však toto nepovažují za 
problém vyžadující změnu. 
 
RNDr. Pražák v závěru diskuse obrátil pozornost k druhému dokumentu, tj. k Disciplinárnímu řádu UHK  a 
připomněl, že FIM již v současné době tento dokument používá, takže jeho aplikace nebude pro FIM 
znamenat žádné změny.   
 
Bod č. 3: Výroční zpráva o činnosti FIM za rok 2009 – doc. Janeček 
 
RNDr. Pražák předal slovo doc. Janečkovi, který potvrdil splnění dlouhodobého záměru pro rok 2009 až 
na odložení žádosti o akreditaci doktorského studia. Zmínil nejzásadnější body Výroční zprávy: 

 Došlo k dalšímu zlepšení kvalifikační struktury FIM 

 Byla úspěšně dokončena profesorská/habilitační řízení  

 Rozvoj spolupráce s Hradeckým IT klastrem (společné projekty se nacházejí ve fázi posouzení) 

 Na poli vědy a výzkumu byly v loňském roce schváleny 2 nové projekty z celkového počtu 14 žádostí 
podaváné FIM (za celou UHK podáno 40 žádostí, pouze 2 zmíněné byly úspěšné) 

 V loňském roce bylo podáno 3945 přihlášek ke studiu, vč. přihlášek k doktorskému studiu, 
nastoupilo 809 nových studentů ve všech formách studia, počet neúspešných studentů činil 372, 
čímž se oproti minulým rokům zastavil vzestupný trend neúspěšných studentů 

 V mimořádném studiu v programu dalšího vzdělávání studuje 65 studentů, 40 v oboru Management 
cestovního ruchu a 25 v oboru Finanční management, pouze 2 studenti podali žádost o předčasné 
ukončení studia 

 Rok 2009 byl i přes ekonomickou krizi hospodářsky úspěšným, se střídmým chováním pro tvorbu 
rezerv pro budoucnost 

 
Hlasování: 9 pro návrh – 0 proti 
Výroční zpráva o činnosti FIM za rok 2009 byla přijata jednomyslně. 
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Bod č. 4: Výroční zpráva o hospodaření FIM za rok 2009 – Ing. Šrámková 
 
Slova se ujala Ing. Šrámková, která senátorům shrnula hlavní čísla hospodaření FIM v roce 2009 v hlavní i 
doplňkové činnosti, řešených projektech a grantech i fondech fakulty a také s výhledem na příští období. 
Připomněla nutnost dotování výstavby další budovy UHK v areálu Na Soutoku a z tohoto z důvodu 
vytváření rezerv ve fondu provozních prostředků, aby FIM mohla dostát závazkům z toho plynoucích. 
 Ing. Šrámková uvedla některé podstatné údaje uvedené ve zprávě: 

 FIM celkově hospodařila s celkovými výnosy                            117 082 tis. Kč 

 Příspěvek na vzdělávací činnost z toho tvořil zhruba                     66,5% 

 Projekty a granty                                                                                 14 % 

 Vlastní výnosy                                                                                      5,5% 

 Odpisy                                                                                                  10% 

 Použití fondů                                                                                           4% 

 Převod do fondu provozních prostředků                                8 478 tis. Kč 

 Hospodářský výsledek z hlavní činnosti                                           3  tis. Kč  

 Doplňková činnost – hospodářský výsledek                               500 tis. Kč   
 
 Čerpání rozpočtu bylo vyrovnané. 
 
Hlasování: 9 pro návrh – 0 proti 
Výroční zpráva o hospodaření FIM za rok 2009 byla přijata jednomyslně. 
 
5. Rozpočet FIM na rok 2010 (Ing. Šrámková)  
 
Ing. Šrámková vysvětlila základní východiska pro tvorbu rozpočtu na rok 2010, změny proti minulému 

roku i připravované změny do dalších let. Celkově se projevil pokles přidělených finančních prostředků 

ze strany MŠMT zhruba o 13 milionů Kč, pokles jednotkového normativu na studenta o 4 771 Kč  (z 34 

325 Kč na 29 554 Kč), pro FIM to znamená  celkově pokles o 6 640 tis. Kč. Po odečtu nákladů na 

financování celouniverzitních nákladů ze strany rektorátu je zůstatek na FIM 71 266 tis. Kč, což je o 5 519 

tis. Kč méně než v roce 2009 a po odečtu NIV na financování výstavby další budovy UHK ve výši 250 tis. 

Kč tvoří volné zdroje po spolufinancování pro FIM 71 016 tis. Kč. 

Výnosy FIM jsou tvořeny:  

 Příspěvkem A+B ze strany MŠMT 

 Příspěvek na institucionální výzkum – rozdělen do kateder a děkanát (odměny za vědecký  výkon) 

 Výnosy za přijímací řízení a poplatky 

 Výnosy za studium samoplátců 

 Ostatní výnosy (aktivity vedené na IDV, konference, semináře) 

 Výnosy z odpisů 

 Použití fondů 
 

Rozpočet je navržen jako vyrovnaný, pokud to bude možné, předpokládáme opět tvorbu fondu 

provozních prostředků s využitím v roce 2011. 
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Doc. Janeček vystoupil s připomínkou, že nově je FIM přidělena částka na institucionální vědu a výzkum, 

rozepsána do kateder a na děkanát, je také mírně navýšena částka na specifický výzkum. Proto snížení  

finančních prostředků ze strany MŠMT nepocítí FIM tak výrazně.   

Hlasování: 9 pro návrh – 0 proti 
Rozpočet FIM na rok 2010 byl přijat jednomyslně. 
 
6. Studentská anketa 
RNDr. Pražák předal slovo Mgr. Kozlovi, který vystoupil s prezentací shrnující hlavní body týkající se 
studentské ankety. Zmínil metodiku hodnocení, důvody pro zachování ankety v papírové formě. Tato 
anketa je prováděna od r. 1997 (poslední proběhla v ak. r. 2006/7) se škálou hodnocení od 1 do 4 (1 
nejhorší). Dotazníky jsou distribuovány a zpracovávány studijním oddělením FIM, výsledné hodnocení je 
statisticky zpracováno a předáno jednotlivým katedrám, které v případě nutnosti provádějí další 
opatření.  
 
Vyhodnocení dotazníků za zimní semestr 2009 bylo již ukončeno, výsledky byly poměrně příznivé, 
celkové výsledky za celý akademický rok budou prezentovány AS FIM po ukončení ankety a vyhodnocení 
dotazníků z letního semestru, pravděpodobně na příštím zasedání akademické obce FIM. Mgr. Kozel 
také nastínil další postup pro průběh a zpracování ankety, mj. bude zavedeno nové hodnocení 
v kombinované formě studia v podobě souhrnných dotazníků, které budou studenti vyplňovat tak jako u 
prezenčního studia v průběhu dubna. Z podnětu vedoucího Katedry rekreologie a cestovního ruchu bylo 
navrženo hodnocení v rámci sportovních aktivit oboru Sportovní management, příp. alespoň těch, kde je 
to technicky možné. Mgr. Kozel zmínil možnost elektronického skenování papírových dotazníků jako 
možnost usnadnění vyhodnocení, vysvětlil také důvody ponechání dotazníků v papírové formě (nízká 
návratnost elektronických dotazníků, viz zkušenost ostatních VŠ). 
 
St. Vejsadová vystoupila s žádostí o dostupnost výsledků ankety pro studenty, příp. zveřejnění seznamu 
nejlepších vyučujících na základě výsledků ankety. 
 
Mgr. Kozel potvrdil prezentaci výsledků článkem v Telegrafu a přislíbil řešení konkrétních případů, pro 
které jsou dotazníky podnětem k akci.  
 
Doc. Janeček zdůraznil roli dotazníků především k obecnémů zlepšení kvality výuky. Případné nedostatky 
ve výuce či problematické oblasti řeší vedoucí kateder přímo s vyučujícími, za výuku odpovídají vedoucí 
kateder. Doc. Janeček spíše vyloučil možnost zveřejnění žebříčků pedagogů dle výsledků ankety, aby 
nedošlo ke zkreslení na základě rozdílné oblíbenosti různých předmětů či přístupu studijních skupin.  
 
Doc. Milková vystoupila s připomínkou nerelevantnosti otázek, měly by být jinak formulované otázky pro 
cvičení a pro přednášky. Dále navrhla existenci otevřené otázky v anketě a požadavek, aby se učitelům 
do ruky dostaly konkrétní výsledky. 
 
St. Talášek upozornil na rozporuplnost titulu dotazníku – dokumentace k předmětu/sylabu. 
 
Z podnětu přítomného studenta byly diskutovány časové okolnosti vyplňování dotazníků, nátlak ze 
strany pracovníků studijního oddělené či učitelů na rychlé vyplnění. Mgr. Kozel reagoval a zmínil nutnost 
odchodu vyučujícího z učebny v době vyplňování ankety studenty, což má přispět k objektivnosti 
odpovědí. Připustil zvážení možnosti umístění konkrétního termínu ankety pro příští ak. rok na web či 
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přihlédnutí k relevantnosti odpovědí (počet přihlášených/počet hodnotících), čímž by se mohla zvýšit 
vypovídací hodnota dotazníků.  
 
RNDr. Pražák navrhl ukončení diskuse na téma studentské ankety vzhledem k většímu počtu rozdílných 
podnětů a připomínek. St. Vejsadová byla požádána o zaslání připomínek ke studentské anketě 
proděkanovi pro studium Mgr. Kozlovi k dalšímu projednání. 
 
7. Různé 
 

 St. Košťál požádal o vytvoření účtu a karty SK AS FIM pro tisk materiálů pro účel AS FIM. Ing. 
Šrámková přislíbila vytvoření takového konta s určitým měsíčním limitem pro tisk a kopírování.  

 St. Vejsadová přednesla návrh týkající se darování krve. Byl navržen koncept univerzitní akce, což by 
znamenalo sloučení úspěšné akce z předcházejících let „Modrá fakulta dává krev“ s akcemi 
podobného rázu ostatních fakult. Přítomní zástupci akademické obce se jednomyslně shodli na 
ponechání akce „Modrá fakulta dává krev“ především kvůli její tradici a úspěšnosti.  

 Doc. Janeček prezentoval termín konání akce „Snídaně s děkanem“ v termínech 21. a 22. 4. a vyzval 
členy studentské komory k výraznější propagaci této akce. Zástupci SK AS přislíbili na Snídani účast. 

 RNDr. Pražák navrhl termín konání Akademické obce FIM na 11. 5. 2010 ve 14:00. V následné diskusi 
vyjádřili přítomní senátoři souhlas s tímto termínem. Vzhledem k nulovému počtu náhradníků do SK 
AS FIM navrhl také diskusi o možném vyhlášení doplňujících voleb do SK AS (termín v říjnu 2010) na 
dalším zasedání AS FIM. 

 RNDr. Pražák vyzval přítomné, aby se seznámili s Etickým kodexem UHK, který byl prezentován doc. 
Gavalcovou na posledním zasedání AS UHK a který bude zveřejněn na rektorátních stránkách.  

 
Usnesení: 

1. AS FIM schvaluje: 
a. Výroční zprávu o činnosti FIM za rok 2009 
b. Výroční zprávu o hospodaření FIM za rok 2009 
c. Rozpočet FIM na rok 2010 

2. AS FIM stanovil termín konání Akademické obce FIM na den 11. 5. 2010 ve 14:00 
3. AS FIM projednal návrh Stipendijního řádu UHK. 

  
Hlasování o usnesení: 9 pro návrh – 0 proti. 
Usnesení přijato jednomyslně. 
 
 
 
Zapsala: Anna Hovorková      RNDr. Pavel Pražák, Ph.D. 
        předseda AS FIM 

 


